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1) Úvod, zahájení 

 

F. Šuman zahájil Valnou hromadu a přivítal členy Českého klubu sportovních svazů organizací a institucí 

(dále jen ČKSOI), předsedu ČOV Jiřího Kejvala a generálního sekretáře ČOV Petra Graclíka. 

Předseda ČKSOI se rozloučil se sporty, které budou na programu OH 2028 Los Angeles a opouštějí tak 

řady ČKSOI. 

 

Program a jednací řád byly schváleny předsednictvem ČKSOI dne 27. 11. 2023 dle statutu ČKSOI. 

Do mandátové komise byli navrženi: Viktor Novotný, Ivan Matějů a Milan Schwarz.  

Hlasování o mandátové komisi: všichni pro - mandátová komise byla schválena. 

 

 

2) Aktuální informace předsedy ČOV  

Mezinárodní informace 

Složka ČKSOI se mění tím, že se změnilo chování MOV, po OH v Paříži se stanou olympijskými svazy 

softball a baseball. 

Na OH v Paříži se opět stanou olympijskými sporty softball a baseball. Po nástupu T. Bacha do čela MOV  

se hlavním programem stal program Agenda2020, který se zabývá ekonomickou udržitelností.  

Každý pořadatel OH má nově právo vybrat si 5 neolympijských sportů, které budou zařazeny na 

program OH. Ale žádný z olympijských sportů nemá zaručeno, že bude navždy olympijským. 

 

Na zasedání MOV v Bombaji, kde se rozhodlo, že na  OH Los Angeles Paříž  se vrací softball, baseball, 

squash, lakros, americký fotbal a kriket.   

Světové hry 2025 se uskuteční v Chengdu v Číně, na jejich programu přibyla jedna sportovní disciplína 

JetSurf (surfové prkno s vlastním motorem vynalezené v ČR).  

 

Stanovy ČOV 

Třetím rokem probíhá diskuse nad tématy Stanovy ČOV, možnost konce olympijských a neolympijských 

sportů, hlasovací práva, usnášeníschopnost, nekandidování do jednotlivých funkcí atd. Jedná se o 

zásadní změny ve fungování ČOV. 

OH Paříž 

Většina olympijských disciplín se uskuteční v centru Paříže. 

Bezpečnost při OH - podepsán závazek, že během OH se neuskuteční žádná stávka. Ředitel OH v Paříži 

přislíbil předsedovi ČOV, že hry budou bezpečené. 

 



Účast Rusů na OH 

MOV bojuje s Rusy od dopingové aféry na ZOH v Soči 2014. 

V New Yorku s podepisuje Olympic Trtuh – závazek všech států neuskutečnit žádnu agresi, platí to 

v průběhu konání OH, Rusové porušili tento závazek, proto nesmí startovat na dalších OH.  

 

Diskutovalo se o účasti individuálních sportovcích na OH, žádné kolektivní sporty nepřipadají v úvahu, 

Ministerstvo obrany a Ministerstvo vnitra – sportovci v nich zaměstnaní, nesmí aktivně podporovat 

válku apod. 

 

K dnešnímu dni je na OH nominovaných 4500 sportovců, z toho 8 Rusů a 3 Bělorusové. Stávají systém 

je vysoce restriktivní. M. Doktor udělal analýzu účasti Rusů na předchozích hrách Na OH 2012 bylo 436 

sportovců za Rusko. Finálně by se mělo nominovat 40 až 50 sportovců z Ruska. Předpokládá se, že 

sportovci nepojedou.  

Prezident MOV T. Bach je po velkým tlakem Rusů, MOV muselo vyčlenit 100 milionu dolarů na 

kybernetickou bezpečnost, protože Rusové chtějí bojkotovat pořádání OH. 

 

3) Aktuální informace předsedy ČKSOI 

 

Vznik složky ČKSOI 

F. Šuman ve své prezentaci detailně popsal jak vznikla složka ČKSOI a jak její pozice v ČOV postupně 

posilovala. 

Předseda ČKSOI uvedl, že letos proběhly III. Evropské hry v Krakově, kterých se zúčastnili dva nové 

neolympijské sporty padel a teqball. Rozdělování sportů na olympijské a neolympijské postupně 

zaniká. 

 

Finance 

Chystá se prioritizace mezi sporty, aby nebyla postavena na zvýhodnění olympijských a neolympijských 

sportů, započítávají se i výsledky ze SH.  

F. Šuman zdůraznil, že by přivítal, aby byla zveřejněna všechna data z prioritizace. 

 

Stanovy ČOV 

Předseda ČKSOI velmi přehledně představil, jak se od jara 2023, kdy byl předložen 1. návrh na úpravu 

stanov, vyvíjí situace kolem jejich úprav až do současnosti.  

V návrhu stanov došlo k velkému počtu změn, což nastartovalo diskusi o roli ČOV v českém sportu. 

F. Šuman okomentoval 11 zásadních změn v návrhu stanov, které na VV ČOV představil p. Hamza a p. 

Čelikovský. 

   

 

Zpráva mandátové komise 

Viktor Novotný přednesl zprávu mandátové komise: 

Počet členů složky ČKSOI: 38 

Přítomno: 27 zástupců – tj. 71,05 %, tedy nadpoloviční většina přítomných - VH je usnášení schopná. 

 

 

 

 

 

 



4) Zapojení členů ČKSOI do projektů ČOV 

 

Členové ČKSOI jsou zapojeni do aktivit ČOV prostřednictvím 12ti nejvýznamnějších projektů, které 

organizuje ČOV. 

Filip Šuman podtrhl zapojení ČKSOI a neolympijských sportů do všech projektů ČOV. Nejintenzivněji do 

Olympijského festivalu. Tuto platformu na prezentaci činnosti využila asi polovina členů ČKSOI. Aktivita 

neolympijských sportů zvyšuje náš respekt v rámci ČOV.  

 

SH 2029 se zřejmě uskuteční v Německu. 

 

Filip Šuman jmenoval svazy, které se ucházejí o uznání a přijetí do Českého olympijského výboru. Je to 

celkem 33 kandidátů, z nichž řada již dospěla do fáze uznání a některé svazy se již staly i 

plnohodnotnými členy ČOV. Zmínil podmínky procesu přijímání členů do ČOV. 

 

Filip Šuman poděkoval všem za spolupráci. 

 

 

5) Různé, diskuze 

 

V diskuzi vystoupili: 

 

Martina Marešová – Česká asociace cheerleaders  

- podání žaloby na NSA o nepřidělení dotace, cheerleaders spor vyhráli a dostali se do druhého kola 

  dotačního řízení a unikli tak o vlásek likvidaci 

 

Miroslav Jansta – Česká unie sportů 

- financování sportovních svazů, v loňském roce vznikl zásadní problém u p. Neussera – sebral peníze 

neolympijským sportům, p. Šebek, nový předseda agentury slíbil nápravu, bohužel vedení ČOV 

odmítlo spolupráci s ČUS a každý chodí na jednání sám 

- komunikace mezi p. Neusserem a p. Staňurou v minulosti vůbec neprobíhala, včera proběhla 

dohoda o navýšení financí 

- Stanovy ČOV – před 2 lety bylo slíbeno, že vzniknou nové stanovy, vznikla komise ČOV, do které 

byl p. Jansta jmenován, poslal návrh stanov, připomínky a posudky, nikdo na ně neodpověděl, 

proběhla pouze jedna 1 schůze komise, které se nemohl zúčastnit 

- od roku 2016 má předseda ČUS jednu zásadní připomínku ke stanovám a to, že všichni členové 

Pléna ČOV musejí mít stejná práva a tomu tak není 

- musíme být tvrdí a neústupní ve svém názoru proti účasti Rusů na OH 

 

Jindřich Stádník, Asociace tělovýchovných jednot a sportovních klubů  

- oznámení likvidace ATJSK vzhledem k nepodpoře z NSA 

 

Kateřina Neumannová, Ministerstvo obrany ČR, členka poradního týmu předsedy NSA  

- prioritizace -  pravidla byla nastavena transparentně a spravedlivě. Dotaz M. Schwarze, zda budou 

vyhlášena sportovním svazům kritéria – kritéria určitě jsou, např. výslednost na MS a OH a 

konkrétní kritéria určitě zveřejněna budou.  

 



Pavel Macura, Svaz českých potápěčů – transparentnost financování 

 

Ivan Matějů, Český svaz orientačních sportů – poděkování Filipovi za ČKSOI minulé období, zdůraznil 

oprávněnost složky ČKSOI vůči stanovám 

 

František Nejedlo, Českomoravský billiardový svaz – transparentnost kritérií prioritizace 

 

Filip Hobza, Česká asociace amerického fotbalu 

- transparentnost sportů 

- analýza kolektivních sportů do 10tis. Členů, v současnosti je to velmi netransparentní 

- Stanovy ČOV 

 

Jiří Kejval, předseda ČOV – účast Rusů na OH – vyloučení kolektivních sportů – přesvědčení, že na 

OH nebudou Rusové 

- schůzka s předsedou NSA příští čtvrtek – bude tlumočen požadavek transparentnosti 

 

Gabriel Waage, Česká sotballová asociace  

- transparentnost financování 

- vznik složky ČKSOI – urazila velkou cestu od svého vzniku – díky její existenci se dokázala 

spousta sportů prosadit  

- Stanovy ČOV 

 

6) Závěr 

 

Filip Šuman všem poděkoval za účast a ukončil VH ČKSOI. 

 

 

 

  


